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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 

Készült Vanyarc Községi Önkormányzat Képviselő-testületének 2023. június 28. -án 
megtartott, nyílt üléséről. 
 
 
Jelen vannak: Szabó Sándor polgármester 
 Bálint Andrea alpolgármester 
 Fekete Anna alpolgármester 
 Mlinkó Nándor képviselő 
  Hrtyán Péter képviselő 
  Fehér Melinda képviselő 
 
 
   
Meghívottak: Várnai Ildikó jegyző, Dr. Tari Szilvia rendőrezredes, Galambvári Zoltán 
rendőrőrnagy, Ponyikai András polgárőrparancsnok helyettes.  
     
Szabó Sándor polgármester: Tisztelettel köszöntöm a testület tagjait, és 
Várnai Ildikó jegyzőt, Dr. Tari Szilvia rendőrezredest, Galambvári Zoltán rendőrőrnagyot, és 
Ponyikai András polgárőrparancsnok helyettest.  
 
 
Megállapítom, hogy a Képviselő-testület 7 tagjából 6 jelen van, így az ülésünk 
határozatképes.  
Jegyzőkönyv hitelesítőnek javaslom, Fekete Anna alpolgármestert, jegyzőkönyvvezetőnek 
Várnai Ildikó jegyzőt. 
 
A Képviselő-testület egyhangúlag elfogadta Várnai Ildikót jegyzőkönyvvezetőnek,   
és Fekete Anna alpolgármestert a jegyzőkönyv-hitelesítőjének. 
 
Ezután a polgármester javaslatot tett az ülés napirendi pontjára. 
 

1./ Beszámoló Pásztó város és vonzáskörzetének 2022. évi közbiztonsági helyzetéről. 
Előterjesztő: Szabó Sándor polgármester 
 
2./ Óvodavezetői beszámoló 2022/2023-as nevelési évről. 
Előterjesztő: Thomka Noémi óvodavezető 
 
3./ Intézményvezetői kinevezés előzetes tárgyalása, óvodavezetői kinevezés további 5 
évre szóló meghosszabbítása. 
Előterjesztő: Szabó Sándor polgármester 
 
 
 
4./ Egyebek 
   

A Képviselő-testület egyhangúlag elfogadta a napirendi pontot. 
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Szabó Sándor: 

Szeretném megköszönni, hogy személyesen is el tudott jönni kapitány asszony, és remélem 
sok kérdésre választ kaphatunk, a beszámolót követően. 

 

1./ Beszámoló Pásztó város és vonzáskörzetének 2022. évi közbiztonsági helyzetéről. 
 

Dr. Tari Szilvia: 

Köszönöm a meghívást, és remélem, hogy ez mostantól hagyománnyá válik, hiszen minden 
évben, kérésre elkészítjük az éves összefoglaló beszámolónkat. 

Az írásos beszámolót már elküldtük, abból is kiderül, hogy ez a 2022-es évről szól, tehát 
időben eltér a jelenlegi aktualitásoktól. A Pásztói járás működési területe 26 települést érint. 
A Pásztói Rendőrkapitányság illetékességi területén összesen 535 bűncselekményt 
regisztráltunk. Ebből közterületen elkövetett kiemelt bűncselekmény 148. A közterületen 
elkövetett bűncselekmények visszaszorítását különösen fontosnak tartjuk, és elmondhatom, 
hogy a kiemelten kezelt bűncselekmények felderítésének számában -amelyek a lakosság 
biztonságérzetét leginkább befolyásolják-2010 évtől a 2. legjobb eredményt értük el. A testi 
sértések száma 45-ről 28 ra, a kiskorú veszélyeztetések száma 8-ról 2-re, a lakásbetörések 
száma 30-ról 27-re csökkent. Kiemelt tárgyi súlyú rablás nem volt 2022-ben. 

Ugyanakkor a garázdaság bűncselekmények száma 31-ről 36-ra, lopás 163-ról 185-re, 
rongálás 15-ről 22-re, jármű önkényes elvétele 4-ről, 8-ra emelkedett. 

Évek óta számolok be a terjesztői magatartással elkövetett kábítószerrel kapcsolatos 
bűncselekmények felderítésében végrehajtott tevékenységünkről, tájékoztatást adhatok arról, 
hogy 2022. évben 6 eljárást fejeztünk be a gyanúsítottakkal szemben. Ezen eljárások saját 
felderítések, a megfelelő információk, azok elemzése, értékelése garantálja a megfelelő 
hatékonyságot. 

Itt szeretném kérni önökön keresztül a lakosságot, hogy a közbiztonság helyzetét érintő 
kérdésekkel, problémákkal forduljanak hozzám, vagy munkatársaimhoz, tiszteljenek, meg a 
bizalmukkal, hiszen lakossági jelzéseinek és észrevételeinek maghallgatása kiemelten fontos a 
tevékenységünkben. A község közbiztonsági állapota a helyi problémák összességéből 
tevődik össze, ezért kezelésben, annak hatékonyságában, valamint a problémákra történő 
reagálás minőségében a Rendőrséggel együttműködő helyi összefogással lehetséges 
megnyugtató eredményeket elérni. 

Ezúton is megköszönöm azoknak a bizalmát, akik személyesen vagy telefonon hozzám 
fordultak a problémájukkal, és reményeim szerint megfelelő tájékoztatást, megnyugtató 
megoldást tudtunk találni az egyedi vagy szélesebb közösséget érintő kérdésben. 

Szeretném még egyszer hangsúlyozni, hogy a segítők, informátorok személye, mindig titkos 
marad.  

A statisztikai mutatók kicsit mindig torzítanak, de a számok mutatnak valamit, nevezetesen, 
hogy mire kell odafigyelnünk. Az összes nyomozás eredményességi mutatója ugyan csökken 
6,2 %-kal , ebben a körben a lopás, 50-ről 48,5%-ra, a jármű önkényes elvétele 100-ról 
71,4%-ra , ezekben a mutatókban látható kisebb eredmény, azonban a garázdaság, a testi 
sértések, a lakás betörések, a rongálás eredményességi mutatójában növekedés tapasztalható. 

A tulajdon elleni szabálysértések száma nőtt (89-112) azonban az eredményességi mutató is 
előre mozdult (51,11 %-ról 67,86 %ra) 
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Közlekedésbiztonsági helyzet: A személyi sérüléses balesetek száma 40-ről, 43-ra emelkedett. 
Halálos kimenetelű közlekedési baleset 2022.-ben nem történt. Súlyos sérüléssel járó 
balesetek száma 9-ről 13-ra emelkedett, könnyű sérüléssel járó baleset 30 esetben fordult elő. 

A személyi sérüléssel járó balesetek közül 4 esetben ittas volt az okozó. 

A főbb baleseti okok továbbra is a gyorshajtás, illetve a közlekedési szabályok be nem tartása. 

Kiemelt figyelmet fordítunk a passzív biztonsági eszközök használatára (biztonsági öv, 
gyermekülés, fejvédő ) a közlekedési akciókat a Nógrád Vármegyei Rendőr-főkapitányság 
drónjainak használatával is megerősítettük. 

A sebességméréssel kapcsolatos ellenőrzéseknél a balesetekkel leginkább érintett 
útszakaszokat, és  a lakossági bejelentéseket is figyelembe vettük. 

Embercsempészet: 7 fő embercsempész 106 fő illegális migráns került elfogásra. A Déli határ 
megerősítésére 41 alkalommal voltunk szolgálatban. 

2022 évben 29 951 órát voltunk közterületeken szolgálatban. A reagálási idő átlagosan 21 
perc 17 másodperc volt. Nőtt a végrehajtott elővezetések száma, a szabálysértési feljelentések 
száma, és a helyszíni bírságolások száma. Viszont minimálisan csökkent az elfogások száma. 

2022 évben Vanyarc településen kiemelt érdeklődést kiváltó bűncselekmény, nem vált 
ismerté. 

Nagyban segíti munkánkat, és a felderítést a köztéri kamerák számának bővülése. 

2022 Vanyarcon még igazából nyugodtabb év volt, a heti bűncselekmények száma 0-2 eset, 
ami 2023-ban már heti 15 is volt. 2022-ben inkább a személyi sérüléssel záruló 
bűncselekmények voltak jellemzőek. 

A 2023-ban jelentkező hirtelen ugrásszerűen megnőtt bűncselekmények megoldására, 
mozgósítottunk minden kapacitásunkat, a lovas rendőrségtől, a kutyás rendőrökig. Fokoztuk a 
rendőri jelenlétet, bár el kell mondjam, hogy a televízióban leadott riport sokat ártott a 
felderítői tevékenységnek.  

Szabó Sándor: 

A kérdésfeltevéseket megelőzően javaslom a 2022. évről szóló beszámoló jóváhagyását, 
amennyiben egyetértenek. 

A képviselő-testület 6 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 

36/2023.( VI. 28.) számú képviselő-testületi határozata: 
/2022. évi közbiztonsági helyzetről szóló rendőrségi beszámoló jóváhagyása. / 

 
1./Vanyarc Község Önkormányzatának Képviselő-testülete jelen határozatával akként dönt, 
hogy a Pásztó város és vonzáskörzetének 2022. évi közbiztonsági helyzetről szóló írásos 
beszámolót, a kapitányságvezető rendőrezredes asszony szóbeli kiegészítésével együtt 
megfelelőnek találja, a beszámolót elfogadja, változatlan tartalommal jóváhagyja. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester  
 

   

 

 



 - 5 -

Mlinkó Nándor: 

Szeretné megkérdezni, hogy a továbbiakban a közterületi kamerarendszer jelentős bővítésén 
kívül, mit tehetne még az önkormányzat? 

 

Dr. Tari Szilvia: 

Egyelőre most jó az együttműködés, ezt kellene a továbbiakban is tartani. Engem, vagy a 
kollégáimat bármikor lehet hívni, legyen folyamatos az információ áramlás. 

Azt is el kell mondjam, hogy az önkormányzattól eddig minden segítséget megkaptunk, 
bármit kértünk, azonnal teret adtak, például a drogprevenciós előadásoknak, vagyonvédelmi 
előadásnak stb. A „házon kívül” adást követően összesen egy „drogos” fogás volt, de az 
elkövetők nem idevalósiak. Vagyonelleni bűncselekmény az elmúlt időszakban összesen 
egyszer fordult elő, az is családon belül történt.  

Azt viszont tudomásul kell venni, hogy ezt a fokozott készültséget nem tudjuk örökké tartani, 
de ha folyamatosan kapjuk az információkat, vagy azonnal jelzik a problémát, akkor ismét 
jövünk., és akciókat szervezünk, csak kellenek az információk. Nem kizárható a média 
jelenléte, de jó lenne, ha előtte kapnánk jelzést, fontos, hogy tudjunk róla. 

A közlekedés biztonság javítása érdekében, az önkormányzat kérésére tudunk küldeni például 
sebességmérő kocsit. 

Az, hogy a jelenlegi helyzetet meddig tudjuk fenntartani, csak az együttműködésen múlik. 

Mlinkó Nándor: 

Azokról, akik már előzetesben vannak, kaphatunk valamiféle információt? 

Dr. Tari Szilvia: 

Nem. Folyamatban lévő eljárásról soha nem adunk információt. 

Ponyikai András: 

Azt azért lehet tudni, hogy most hányan vannak bent? 

Dr. Tari Szilvia: 

Most két fő van bent, és marad is. Nagy probléma többek között, hogy az elkövető 14 év 
alatti, vagy épp 14 éves. Őket ritkán tartják bent, de volt már rá példa, hogy az ügyész 
rábólintott a fogva tartásra, ehhez azonban nagyon sok kell, ez nagyon ritkán fordult elő. Az 
meg, hogy kiengedjük vagy nem, az nem jelent semmit, hiszen, ha újra elkövet valamit akkor 
már bent marad. Az is tény, hogy amikor bent vannak, akkor valahogy nagyon 
együttműködőek, és nekünk szükségünk van az információra. 

Galambvári Zoltán: 

Azért azt is tudni kell, hogy a fiatalkorúak fogva tartása, nem egy büntetés végrehajtási 
intézetben történik, ott a környezet lazább, inkább nevelő célzatú, így onnan könnyebb 
megszökni. 

Dr. Tari Szilvia: 

Megragadnám az alkalmat, hogy elmondjam, hogy Patai Norbert KMB-s lemondott. Horváth 
Bertalan őrmestert szeretném kinevezni helyette. Ő kutyás rendőr lenne, az ehhez szükséges 
kiképzést megkapta, és kutyát is vásárolunk hamarosan. Horvát Bertalanról elmondanám, 
hogy nagyon motivált, és sok kemény helyzetet oldott már meg.  
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Ponyikai András: 

Tegnap beszéltem én is Bertalannal, jól ismeri Vanyarcot, és az itt élő embereket is. 

Szabó Sándor: 

Arról már bizonyára értesült, hogy Danyi Kevin Dániel Vanyarcra költözött. Önkormányzati 
bérleménybe. Talán a jelenléte is hozzájárul a biztonságérzet növekedéséhez. 

Dr. Tari Szilvia: 

Igen, már vártam ezt a bejelentést, hiszen hallottam róla, egyesek szerint Kevin lenne a 
körzeti megbízott, de itt szeretném tisztázni, hogy Kevin két éve rendőr, és egy 10 hónapos 
kiképzésen szerzett képesítést. Nem lehet kinevezni körzeti megbízottnak. 

Az a jövő zenéje, hogy egyszer kinevezésre kerülhet-e. 

Ponyikai András: 

Azt szeretném kérdezni, hogy ennek ellenére, ha valami történik, akkor esetleg szolgálatba 
helyezheti magát? 

Dr. Tari Szilvia: 

Természetesen, sőt kötelessége. 

Szabó Sándor: 

Amennyiben nincs több kérdés, úgy megköszönöm a kapitányasszony tájékoztatását és 
személyes jelenlétét. Reméljük a jövőben szoros kapcsolattartás mellet nem alakul ki az 
ideihez hasonló helyzet. Munkájukhoz további erőt és kitartást kívánunk. 

 

2./ Óvodavezetői beszámoló 2022/2023-as nevelési évről. 
 

Szabó Sándor: 

Sajnos az óvoda vezetőnk most nem tudott itt lenni, jelenleg is továbbképzésen vesz részt, de 
elkészítette a 2022/2023-as év vezetői beszámolóját. Az írásos anyagot mindannyian 
megkapták, amennyiben nincs hozzászólás, úgy javaslom elfogadását. 

 

A képviselő-testület 6 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 

37/2023.( VI. 28.) számú képviselő-testületi határozata: 
/óvodavezetői beszámoló. / 

 
1./Vanyarc Község Önkormányzatának Képviselő-testülete jelen határozatával akként dönt, 
hogy a 2022/2023-as nevelési évről szóló óvodavezetői beszámolót, az előterjesztésnek 
megfelelő formában, változatlan tartalommal jóváhagyja. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester  
 

3./ Intézményvezetői kinevezés előzetes tárgyalása, óvodavezetői kinevezés további 5 
évre szóló meghosszabbítása. 
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Szabó Sándor: 

Thomka Noémi, óvodavezető megbízatása 2023 július 31.-ig szól, így döntenünk kell a 
vezető személyéről. Mivel most nincs jelen az ülésen, így személyes érintettségről nem kell 
döntenünk. 

Várnai Ildikó: 

 A Nemzeti Köznevelésről szóló 2011. évi CXC Törvény 67§ (7) bekezdése kimondja, hogy 

„Az intézményvezető kiválasztása – ha e törvény másképp nem rendelkezik – nyilvános 
pályázat útján történik. A pályázat mellőzhető, ha az intézményvezető ismételt megbízásával 
a fenntartó és a nevelőtestület egyetért. „ 
Jelen esetben a nevelőtestület egyetért az ismételt megbízással, a fenntartó gondolom szintén. 
 
Szabó Sándor: 
Erről már többször beszéltünk, és egyhangú a véleményünk. Kérem amennyiben nincs 
hozzászólás, úgy hozzuk meg döntésünket. 
 

A képviselő-testület 6 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 

38/2023.( VI. 28.) számú képviselő-testületi határozata: 
/ Óvoda vezetői kinevezés / 

 

1. Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete A Vanyarci Napsugár óvoda 
óvodavezetőjének 2023. augusztus 1.-től Thomka Noémi Bátonyterenye Dobó út 7 szám alatti 
lakost, jelenlegi óvodavezetőt nevezi ki további 5 év időtartamra. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester  
 

4./ Egyebek 
 

Szabó Sándor: 
Mivel, az óvoda vezetőjének munkabér megállapítását a jogszabály írja elő, ami alapján már a 
besorolási bérét is ki kell egészíteni, hogy elérje a mindenkori minimálbért, így a tényleges 
bérét, munkáltatói döntés alapján tudjuk meghatározni. Tájékozódtam a környező települések 
óvoda vezetőinek juttatásáról, így javaslom, hogy a vezető, besorolás szerinti munkabérét, 
munkáltató döntéssel további 149.132 forint bruttó összeggel egészítsük ki. Tudom, hogy 
fiatal, ezért alacsonyabb a besorolási bére, de nagy szükség van a munkájára, amit rendkívül 
magas színvonalon végez. Vezetésével az óvodánkat, a környék legjobb óvodájaként tartják 
nyilván. 
 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal 1 tartózkodás mellett a következő határozatot 
hozta: 

39/2023.( VI. 28.) számú képviselő-testületi határozata: 
/ Óvoda vezetői munkabér kiegészítés / 
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1. Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete a Vanyarci Napsugár óvoda 
óvodavezetőjének 2023 július 1.-től bruttó 149.132 Ft összegű bérkiegészítést hagy jóvá. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester  
 
Várnai Ildikó: 
Mindenkinek kiküldtük előzetesen a közösségi együttélés alapvető szabályairól és ezek 
elmulasztásának jogkövetkezményeiről szóló rendelettervezet harmadik féle változatát. 
Mivel nem érkezett írásban módosító javaslat, így, ha ebben a formában, ezzel a tartalommal 
elfogadható, akkor kérem, hogy fogadják el. 
 

Vanyarc Község Önkormányzata Képviselő-testülete 6 igen szavazattal megalkotta a 
közösségi együttélés alapvető szabályairól és ezek elmulasztásának 

jogkövetkezményeiről szóló 6/2023. (VI. 28.) önkormányzati rendeletét 

(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 
 
Várnai Ildikó: 
Mielőtt az ülést bezárnánk, szeretném tájékoztatni a testületet, hogy az „ötezer lakos alatti 
települések településtervei elkészítésének támogatása” című pályázati kiírásra a hivatal 2021 
novemberében Vanyarc, Szirák, és Bér településekre egyszerre nyújtott be pályázatot. Az 
elbírálás során több alkalommal kértek hiánypótlást, ezeket minden alkalommal benyújtottuk.  
2022 márciusában arról értesítettek, hogy döntés született, mindhárom település nyert, az 
összeget várhatóan 2022 áprilisában folyósítják. 
Később az időközi választás után, azt kérték, hogy az új polgármester adataival, újra küldjük a 
dokumentumokat, természetesen csak Vanyarcról. Ez megtörtént. Mire a Vanyarci támogatói 
okirat az új adatokkal elkészült volna, már nem volt vezetője a bíráló szervnek, így az nem 
került aláírásra. 2023 júliusában, már a Terület Tervezésért és Építésügyi Igazgatásért Felelős 
Helyettes Államtitkárság vette át a kifizetések intézését, az előző szervezetnél már senki nem 
érhető el. Szóval, miután Vanyarcnak nem volt aláírt támogatói okirata, így mi nem kapunk 
támogatást. 
Összefoglalva, időrendben az eseményeket, levelet küldtem a Helyettes Államtitkár Úrnak, 
amire választ még nem kaptunk. 
Többet hozzáfűzni nem tudok, mindössze csak tájékoztatást kívántam nyújtani. 
 
 
 
Mivel több napirendi pont nincs, így a polgármester megköszönte a részvételt, és az ülést 
bezárta. 

Kmf. 
 

------------------------   -------------------------- 
Szabó Sándor            Várnai Ildikó 

polgármester           jegyző 
 
 

----------------------------------------------------- 
Fekete Anna 

Jegyzőkönyv-hitelesítő 


